
Protokół  nr VI/11 
z  odbytej  Sesji  Rady  Gminy  Brody 

w  dniu  29 kwietnia 2011r. 
 

 
1.  Otwarcie  obrad  V I   Sesji   Rady Gminy  Brody. 

 
              Przewodnicząca Rady Gminy p. Jadwiga Łanicka o godz. 9 10 otworzyła obrady  
VI  Sesji Rady Gminy Brody.  
 
Na podstawie listy  obecności Przewodnicząca Rady stwierdziła prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo - obecnych było 12. 
 
Przewodnicząca Rady spytała czy są uwagi do porządku obrad? 
Uwag nie zgłaszano. 
.  
 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.    
 
Przewodnicząca Rady spytała czy są uwagi do protokołu? 
Uwag nie zgłaszano . 

Przewodnicząca  Rady spytała kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji? 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni  (12 osób). 
 
3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt odniósł się do pkt 5 informacji . 
Wójt spotkał się z Dyrektorem ENEA p. Macutkiewiczem w związku z uwagą radnego  
p. M. Tracza dot. długiego oczekiwania na usunięcie awarii. 
Pan Macutkiewicz stwierdził, że urządzenia są stare, podatne na uszkodzenia. Jednak nie 
może to być taki duży czas oczekiwania na  naprawy. Jeżeli tak się zdarzy to prosi o 
informowanie go osobiście, wówczas podejmie odpowiednie  działania. 
 
Wójt prosi o opinię rady w sprawie zmian w planie Województwa Lubuskiego. 
Po raz kolejny odbyła się konsultacja w tej sprawie. Propozycja spotkała się z krytyką gmin, 
gdyż założenia opracowania planu są oparte na  2008r. Wójt będzie wnioskował o negatywne 
zatwierdzenie planu. Spytał, czy  rada poprze jego argumenty. Plan jest niespójny i sprzeczny. 
Z jednej strony zaleca nam się wykonywanie inwestycji dla poprawienia statusu życia 
mieszkańców , poprzez inwestycje, wodociągi, kanalizacje, a z drugiej strony narzuca się nam 
prawną ochronę złóż. W pierwszej wersji chciał zaopiniować plan pozytywnie z uwagami z 
naszej strony, ale po wysłuchaniu innych głosów krytyki odnośnie tego planu uważa, że 
najlepszym rozwiązaniem byłoby zaopiniowanie negatywnie tego planu . Jeżeli będzie takich 
negatywnych opinii więcej, to być może doprowadzi do tego, że plan zostanie  całkiem 
zmieniony i uwzględniona w nich będzie sytuacja prawna  jaka obowiązuje  w naszej gminie  
związaną ze stratą z kopalnią.  
 
O godz. 920 na salę obrad wszedł radny p. Bazyli Bawtro. 
 
Z. Bednarski  spytał czy spotkanie z dyrektorem RDLP p. L. Banachem i Nadleśniczym  
p. B. Olejniczakiem  dotyczyło budowy drogi  do Ośrodka Edukacji w J. Wysokich? 
Wójt odpowiedział, że tak.  
Wcześniej, czyli 29.03.2011r.w Zielonej Górze Wójt spotkał się tylko z p. Banachem wówczas 
rozmawiali o wsparciu finansowym do budowy sieci wodociągowej w Mariance.  
Dyrektor nie może tego zrobić tylko Nadleśniczy. Później na dodatkowym spotkaniu przychylnie 
ustosunkowali się do naszej prośby. 
 
Przewodnicząca Rady – na prośbę radnych zaproszono na sesję p. Mariusza Iżyka - Prezesa 

Zarządu Zakład Zagospodarowania Odpadów" Spółka z o.o. 
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Pan M. Iżyk nie mógł przybyć , w związku z tym oddelegował swoich przedstawicieli:  p. Irenę 
Pańko-Borkowską - Kierownik Jednostki Realizującej Projekt oraz p. Juliusza  Półjan – technologa. 
 

Radni zadawali gościom pytania. 
 
Z. Bednarski – pan M. Iżyk  był  kiedyś  na sesji i  obiecał, że jeżeli zakład będzie działał to 
dostaniemy pojemniki na odpady (  szkło, makulatura),  
 
Przedstawiciel Zakładu Zagosp.Odpadów odpowiedział, że pojemniki nie są priorytetem. 
Jako Zakład - nie dostaną dofinansowania z Unii na pojemniki. Jest to w gestii operatorów, tych 
co będą wozić odpady. 
Tę sprawę odłożono  na później. Może w 2014r. będą takie możliwości uzyskania środków z 
Wojew. Funduszu Ochrony Środowiska. Obecnie segregowane śmieci i tak by były składowane 
na jednym wysypisku w Lubsku, bez segregacji. 
 
Wójt – wyjaśnił, że odpady będą sortowane w Zakładzie Zagospodarowania Odpadów, 
natomiast pojemnikami zajmie się zakład  odpowiedzialny za wywóz i zbiórkę odpadów. 
ZGKiM może nam wydzierżawiać pojemniki, jeżeli będzie nas na to stać. 
 
M. Tracz – jeżeli wybierzemy firmę, która będzie wywozić na inne wysypisko to będzie to bez 
celu. 
 
Wójt – w specyfikacji przetargowej należy zawrzeć klauzulę, że mają wywozić na wysypisko do 
Marszowa. 
 
M. Tracz spytał kiedy ruszy inwestycja? 
 
Przedstawiciel Zakładu Zagosp.Odpadów odpowiedział, że zakończenie planuje się na 
wrzesień-październik 2013r. W ramach projektu jest edukacja ekologiczna, w ramach której 
będzie poruszana kwestia odpowiedzialności mieszkańców za utrzymanie czystości, 
składowanie odpadów. 
 
M. Tracz spytał czy po wybudowaniu składowiska w dalszym ciągu będziemy opłacać składki? 
 
Przedstawiciel Zakładu Zagosp.Odpadów odpowiedział, że składki będą naliczane w 
wysokości 0,50 zł .na mieszkańca, ale gmina będzie miała udziały w spółce. 
 
Pani Skarbnik spytała jakie są zamierzenia na 2011r. 
 
Przedstawiciel Zakładu Zagosp.Odpadów wyjaśnił, że cały projekt składa się z 10 
kontraktów, 3 z nich zostały już rozstrzygnięte, między innymi przetarg na informację i promocję 
oraz na inżyniera budowlanego. W ciągu 3 miesięcy zostanie rozstrzygnięty kontrakt na budowę 
zakładu. 
W ramach projektu są jeszcze mniejsze kontrakty. 
 
B. Bawtro spytał, czy zakład będzie zajmował się również przyjmowaniem odpadów 
poprodukcyjnych ( filtry, gumy) 
 
Przedstawiciel zakładu odpowiedział, że bezpośrednio nie będzie. Będzie tylko mały oddział 
na odpady niebezpieczne, będzie również punkt zbierania akumulatorów. 
 
Rozmawiano o zbiórce  odpadów wielkogabarytowych. 
 
Wójt uważa, że będzie można określić  w specyfikacji  informację, że raz w roku będą zbierane 
odpady wielkogabarytowe. 
 
B. Szafrański przypomina, że gmina odpowiedzialna jest za gospodarkę odpadami.  
Rozmawiał w tej sprawie z prezesem, który powiedział, ze zakład będzie prowadził przerób 
odpadów. Dowóz odpadów to osobna sprawa. Jeżeli gmina Brody załatwi sobie pojemniki to on 
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może przyjąć za darmo  na składowisko w Lubsku takie odpady jakie zbierają w Lubsku czyli 
szkło, makulaturę. Transport jednak będzie należał do Gminy. 
 
Przedstawiciel Zakładu potwierdził to, że szkło i papier może być składowane za darmo w 
Lubsku. 
 
4.  Informacja  Przewodniczącej  Rady  i  Przewodniczących  komisji  o  działaniach  
     podejmowanych   w  okresie   międzysesyjnym. 
 

Pani Sekretarz przekazała radnym sprawozdanie z realizacji w 2010r. programu współpracy 
Gminy Brody z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego. 
 
Przewodnicząca Rady p. Jadwiga Łanicka  poinformowała o działaniach podejmowanych  w 
okresie międzysesyjnym: 
-  12.04.2011r. – uczestniczyła w posiedzeniu komisji  Mienia Komunalnego, 
-  13.04.2011r.  -                ,,                             komisji  Oświaty, 
-  14.04.2011r.  -                ,,                             komisji  Budżetu, 
-  15.04.2011r. – wraz z Przewodniczącym komisji Rewizyjnej  była na szkoleniu w RIO 
- w międzyczasie  

 kontaktowała się z kierownikiem ZGKiM p. Z. Rękasem w sprawie uwag zawartych z 
protokole komisji Rewizyjnej dot. lasu. 

 przyjmowała ustne informacje od mieszkańców Gminy, 

 kontrolowała park 
 
Pani Jadwiga  Falkiewicz – komisja Oświaty obradowała 13.04.2011r. wypracowane wnioski 
radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 
 
Pan M. Kowalski – na posiedzeniu w dniu 12.04.2011r. wybrany został zastępcą 
przewodniczącej komisji Mienia Komunalnego. 
Wnioski radni otrzymali. 
 
W imieniu przewodniczącego komisji Budżetu głos zabrał p. Z. Bednarski . 
We wnioskach nie ujęto informacji, że komisja pracowała nad  wykonaniem budżetu za 2010r. 
 
Pan M. Tracz  poinformował, że komisja rewizyjna miała posiedzenie 4.04.2011r. oraz  
26.04.2011r 
Na posiedzeniu w dn. 26.04.2011r. komisja analizowała wykonanie budżetu za 2010r. 
natomiast 4.04.2011r. na zlecenie rady  zajęto się sprawą drewna w lesie komunalnym. 
 
5. Informacja  o stanie opieki zdrowotnej w gminie Brody. 

 
J. Falkiewicz poinformowała, że na komisji Oświaty  omawiano temat funkcjonowania opieki 
zdrowotnej na terenie naszej Gminy. 
W posiedzeniu uczestniczyła   p. Krystyna Ichnowska  kierownik NZOZ w Brodach, która 
poinformowała członków komisji, że mieszkańcy Gminy mają zapewnioną opiekę zdrowotną.  
W ośrodku przyjmuje 4 lekarzy, pacjenci mogą również korzystać z ośrodka w Lubsku. 
Pani doktor miała pretensje, że tak późno zajęto się  pomocą przy odnawianiu gabinetów. 
Obecnie trwa malowanie pomieszczeń przez ZGKiM. 
Nie naprawiono windy w ośrodku zdrowia. 
 
6. Przegląd inwestycji w gminie w 2011r. z uwzględnieniem melioracji. 

Informację dot.  inwestycjach przedstawił Z-ca Wójta . 
W tym roku planowana jest budowa sieci przesyłowej wodociągowej Brody-Datyń, stacji 
uzdatniania wody w Zasiekach i sieci wodociągowej z przyłączami dla PGR Zasieki oraz 
rozwiązanie  problemu wody w Mariance. Planowano także realizację inwestycji wodno-
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kanalizacyjnej w Nabłociu. Do tej inwestycji nie dojdzie, ponieważ nie dostaniemy środków z 
zewnątrz. 
Inwestycja Brody – Datyń będzie przesunięta w czasie, na wiosnę nie było środków na 
zatrudnienie pracowników, a teraz musimy poczekać na zbiory zasiewów. 
Na Mariankę posiadamy dokumentację geologiczną oraz zgodę Starosty na odwierty. Jest już 
to robione. Później będą robione badania a następnie wystąpimy o pozwolenie wodnoprawne. 
Wiedząc, że koszty będą niższe rozpoczęliśmy prace w Laskach. Geodeta już robi mapę na 
działkę pod ujęcie wody. 
Zasieki – mieliśmy uzgodnioną dokumentację na terenie PGR Zasieki, w międzyczasie 
położono nową sieć kablową  do transformatora. Teraz jest kolizja tych dwóch sieci , projektant 
to musi przeprojektować, bo już jest nowy projekt. Po świętach rozpoczniemy procedurę 
ogłoszenia przetargu na  postawienia kontenera na tych dwóch odwiertach, które są na PGR  i 
w zależności od finansów będziemy próbować na terenie PGR Zasieki – tą sieć łączyć. 
 
Na prace melioracyjne nie mamy środków na zatrudnienie ludzi. 
Było spotkanie u Wojewody , na którym poinformowano, że są  środki na usuwanie skutków 
powodziowych, ale jeszcze ich nie rozdysponowano. W drugim półroczu może będą środki 
uruchomione  i prace będą mogły ruszyć. 
 
B. Bawtro spytał na jaką głębokość będą odwierty w Mariance? 
M. Kowalski – robią odwierty obok starego odwiertu na głębokość 25 m. 
Z-ca Wójta – jak będą zrobione odwierty, zbadana zostanie woda i ustalą czy wymagać będzie  
uzdatniania, to nadzorują specjaliści. 
 
B. Bawtro na co zostaną przekazane rury ? 
Z-ca Wójta odpowiedział, że na Datyń. 
 
B. Bawtro – składał do Wójta  wniosek, by wysłać go do nadzoru wyższej instancji  o 
czyszczenie rzeki Ilny. Otrzymał odpowiedź, że nie ma pieniędzy w tym roku i nie będzie to 
realizowane. Może należy wystąpić ponownie do wyższych instytucji. 
W/w spytał czy to prawda, że powstaje w gminie spółka wodna ? 
 
Z-ca Wójta odpowiedział, że była taka inicjatywa właścicieli większych gospodarstw ale z tego 
zrezygnowali. 
Na czyszczenie rzeki Ilny może jeszcze środki będą. 
 
B. Bawtro rozmawiał z jednym z takich właścicieli gruntów, który mówił, że jeżeli byłby  
program i zagwarantowana  pomoc z Gminy, to czy prawnie można opodatkować rolników od 
ha i jakaś suma by tam….. 
 
Z-ca Wójta odpowiedział, że opodatkowanie wynika z prawa wodnego, które mówi,  że  
utrzymanie melioracji szczegółowych  należy nie do właściciela cieków  lecz do tych, którzy 
czerpią korzyści . 
 
B. Bawtro -rozmawiał z rolnikiem, który ma sprzęt i mógłby w ciągu roku poprzez pracę ciągłą 
doprowadzić rowy do porządku.  
 
Z-ca Wójta – gdyby ta inicjatywa była formalnie zgłoszona to moglibyśmy to przeanalizować, 
stworzyć program, zapewnić środki w budżecie . 
 
Wójt poinformował o budowie ścieżki rowerowej. Do 19.05.2011r. mają podpisać porozumienie 
na realizację projektu ścieżki. Pani projektant myślała, że  są to działki Zarządu Dróg, ale to są 
działki również innych właścicieli i z nimi  należy podpisać umowy użyczenia.  
Wczoraj dokonano wizji lokalnej trasy przyszłej ścieżki.  
Jeżeli uda się podpisać umowy użyczenia, to jeszcze w tym roku będziemy wycinać drzewa, 
natomiast realizacja będzie w przyszłym roku. 
Odnośnie   Nabłota -  pani Marszałek Wojew. stwierdziła, że inwestycja jest bardzo droga. 
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M. Maszkowski spytał czy te 800 tys. przeznaczymy na Zasieki? 
Wójt odpowiedział, że nie w całości. 
 
Z-ca Wójta uważa, że inwestycja w Nabłociu będzie w przyszłości realizowana, by spiąć 
istniejącą inwestycję w Brodach i okolicach. 
Wójt również potwierdził, że nie wycofamy się z tej inwestycji. 
 
Z. Bednarski spytał czy na inwestycję wodociągową Zasieki-Brożek korzystamy ze środków 
zewnętrznych?. 
Z-ca Wójta odpowiedział, że na wodociąg nie ma dofinansowania. 
 
7. Pozimowa analiza stanu dróg oraz ocena zimowego utrzymania dróg w gminie Brody. 

Z-ca Wójta poinformował, że w 2010r. wydaliśmy 32.144 zł.   
Na 2011r. jest zaplanowane 83 tys. zł. a już w tym roku wydaliśmy 11 tys. zł. na odśnieżanie.  
Należy się zastanowić  czy w tym roku będziemy odśnieżać w takiej formie jak ostatnio, czy też 
inaczej. W każdej miejscowości  odśnieżał inny wykonawca. Od strony technicznej zdało to 
egzamin ale było bardzo kosztowne. 
Po zimie drogi są do remontu. 
Wykonano już remont drogi Jasienica – Jałowice. 
Obecnie będziemy wozić kruszywo.  
Na ul Polną w Brodach wczoraj były prowadzone rozmowy z projektantem. 
Mamy wstępny projekt drogi do szkoły. 
 
T. Kowalczuk spytał czy był planowany remont mostku w Jałowicach i Janiszowicach. 
Sołtys Janiszowic odpowiedział, że w Janiszowicach sama dziura jest zalana. 
 
B. Bawtro spytał, czy z  użytkownikami pól w Janiszowicach były sporządzane porozumienia na 
wejście z inwestycją na ich pola. Po zasianiu nie będzie można wejść wcześniej niż po 
zbiorach. Kto będzie to wykonywał, czy ZGKiM czy też wynajęty sprzęt? 
 
Z-ca Wójta odpowiedział, że gmina nie będzie płacić odszkodowań. 
 
8. Aktualna sytuacja  w lesie komunalnym oraz parku. 

Kierownik ZGKiM poinformował zebranych, że 4.04.2011r. komisja Rewizyjna skontrolowała 
drewno w lesie komunalnym. 
Obecnie dobiega końca wywóz drewna. 
Otrzymał protokół pokontrolny z uwagami, do których złożył wyjaśnienia. 

Przewodnicząca Rady – otrzymała pismo od kierownika ZGKiM , w którym zawarł uwagi dot. 
sposobu przeprowadzenia kontroli.  
Przewodnicząca spytała kierownika czy jest nabywca na całą ilość drewna. 
 
Z. Rękas odpowiedział, że tak. Obecnie zabrano 45%, jest uiszczona przedpłata  na ponad 
50% całości . Drewno kupiła firma z Żar za kwotę 138 zł.m3 papierówki oraz za 230 zł.m3 
tartaczki. 
W związku z kontrolą dowiedział się, że jest uchwała  Rady Gminy, która zabrania przebywania 
na terenie leśnym innych osób wymienionych w uchwale. 
Biorąc pod uwagę uchwałę, ryzykownym będzie zlecanie tam prac, lecz zajdzie potrzeba 
dogłębnej oceny sytuacji. 
Jeżeli nie zmieni się tej uchwały to ryzykownym będzie puszczanie tam ludzi do pracy. 
Nawet nie będzie mógł zlecić ZUL pracy w lesie. 

Pani Sekretarz stwierdziła, że kierownik może zwrócić się do Wójta o zgodę na wejście ZUL do 
tego lasu. 
 
 Z. Rękas – poinformował, że od 27.04.2011r. w parku zatrudniona jest osoba, która tam już 
działa. Koszty utrzymania tego pracownika ponosi Urząd Gminy. 
 
M. Tracz spytał dlaczego płaci Urząd Gminy skoro park należy do ZGKiM. 
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Z. Rękas – dotacja dla ZGKiM została zmniejszona i pewne zadania zostały wykreślone. 
 
Pani Sekretarz – park w ubiegłym roku doprowadzono do porządku. Nie należy pozwolić, by 
ponownie został zaniedbany. 
ZGKiM nie ma na to środków, na razie  mamy refundację na  2 osoby z Biura Pracy. 
Mamy w planie posadzenie róż i  kwiatów  i ta osoba również będzie je pielęgnować, może 
nawet ta osoba być skierowana do prac przy prowadzeniu nitki wodociągowej. 
 
B. Bawtro  spytał,  czy w przyszłym roku zaplanowane są prace zrębowe. 
Na terenie lasu są również drogi publiczne na które Wójt nie może zabronić wstępu. 
 
Z-ca Wójta przypomniał, że to nie jest zakaz wstępu na drogi tylko na teren lasu. 
 
T. Kowalczuk – lasy też tam prowadzą działalność leśną, ale pracownicy są przeszkoleni. 
 
Z. Bednarski – na tym terenie funkcjonują zakłady, należy do tego podejść rozsądnie, może 
należy udostępnić mieszkańcom pozyskanie tam drewna i uzyskać jakieś wpływy. 
 
B. Bawtro uważa, że należy zmienić uchwałę i tam robić dalej . 
 
Wójt sądzi, że od samych prac na tym terenie nikt nie zginął. Większe zagrożenie jest wtedy, 
gdy wchodzą na teren objęty zakazem wstępu. 
Należy również pomyśleć o zadrzewieniu  obszarów zrębowych. 
 
T. Kowalczuk – drogi boczne w tym lesie są nieprzejezdne i w razie pożaru strażacy nie mają 
jak przejechać. 
 
Przewodnicząca Rady spytała czy była równana droga przez park. 
 
Z-ca Wójta odpowiedział, że  droga przez park wchodzi w zakres inwestycji kanalizacji i będzie 
modernizowana poprzez nawiezienie kruszywa. 
 
M. Kowalski zwrócił się do kierownika ZGKiM – w ubiegłym roku zakład dostał środki na park.  
W parku do tej pory pozostały gałęzie, których nikt nie uprzątnął. 
 
Z. Rękas stwierdził, że środki mieli ze sprzedaży drewna z parku a nie z dotacji. Z tego 
zakupiono kosiarkę, kosę spalinową, drobny sprzęt i na pół roku zatrudniono osobę do parku. 
Gałęzie złożono w jedno miejsce , muszą się zastanowić co z nimi zrobić. 
 
M. Tracz odniósł się do zaleceń komisji rewizyjnej. Wyjaśnił różnicę w dacie odbioru drewna. 
Były  uwagi kierownika, co do daty zakończenia prac. Komisja wpisała datę 25.03.2911r. 
ponieważ w tym dniu radny przebywał na tym terenie i twierdził, że prace zostały zakończone. 
Do dnia 4.04.2011r. nie poinformowano leśnika powiatowego i nie zgłoszono drewna do 
odbioru. Ni dokonano podziału drewna na tartaczkę dłużycę  i papierówkę do dalszej  obróbki, 
co w znacznym stopniu obniżyło wartość oraz atrakcyjność surowca. Komisja stwierdziła brak 
podpisanych umów na zakup surowca przeciętego oraz biomasy. 
 
M. Maszkowski spytał co z nadwyżką za wodę i ścieki? 
 
Z. Rękas odpowiedział, że obowiązujące stawki równoważą koszty.  
W ubiegłym roku stawka była niższa ponieważ  była dotacja pokrywająca różnicę. 
 
M. Maszkowski – w tym roku  ZGKiM otrzymał dotację  taką samą jak w roku ubiegłym. 
 
B.Bawtro – proponuje już do tego nie wracać, w przyszłym roku  radni przyjrzą się tym 
stawkom. 
 
Przewodnicząca Rady proponuje przegłosować zmiany do projektu planu zagospodarowania 
przestrzennego województwa. 
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M. Tracz jest za przedyskutowaniem sprawy na komisjach. 
 
O godz. 1145 salę obrad opuścił  radny B. Bawtro. 
  
Pani Sekretarz  wyjaśniła, że Wójt nie musi mieć opinii rady, zrobi tak jak uważa, chciał tylko 
znać opinię radnych. 
 
Wójt – zmiany planu są  dostępne na stronie internetowej , można się z nim zapoznać.  
Rozwój województwa lubuskiego jest postrzegany na dwie aglomeracje – Zieloną  Górę  i 
Gorzów. Nas postrzega się jako dochody z kopalni. Z jednej  strony każą się nam rozwijać, a z 
drugiej strony nas się ogranicza. Nie ma przepisów prawnych, które by określały co to  jest 
prawna ochrona złóż. Dlaczego żadne inne inwestycje nie mogą być poczynione, które nie są 
związane z przemysłem wydobywczym. Dlaczego mają to nam narzucać, my nie musimy się z 
tym godzić. Nie ma planu zagospodarowania przestrzennego kraju a nasze województwo  
wychodzi przed szereg i chce mieć szybciej uchwalony plan województwa niż plan krajowy. 
Dlaczego tak się spieszą, kto ma w tym interes? 
 
Przewodnicząca Rady spytała kto jest za tym, by Wójt  reprezentował nas w tej sprawie. 
 
M. Tracz spytał radcę prawnego czy rada może głosować jeżeli to nie było zawarte w porządku 
obrad ? 
 
Z-ca Wójta – ustawa o planowaniu przestrzennym mówi, że ta decyzja należy wyłącznie do 
kompetencji Wójta, który chciał  zasięgną jedynie opinii radnych. 
 
Radca prawny odpowiedział, że to nie jest uchwała lecz opinia. 
 
M. Tracz chciał na piśmie odpowiedź, czy to jest zgodne z procedurą. 
 
Wójt chciał podzielić się z radnymi swoją opinią i chciał wiedzieć co o tym sądzą radni. 
 
M. Tracz – jak można decydować o czymś, o czym nawet niektórzy nie czytali. 
 
Przewodnicząca Rady  stwierdziła, ze my nie decydujemy o całości. Możemy głosować czy 
jesteśmy za stanowiskiem przedstawionym przez Wójta. 
 
Przewodnicząca Rady spytała kto jest za poparciem stanowiska Wójta ? 
Za - głosowało 10 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 
 
9.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

          a/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody na 2011r. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść projektu uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni (12 osób). 
 
O godz. 1200  na salę obrad wrócił radny B. Bawtro. 
 
b/ udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Jasień 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za uchwałą głosowało 12 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
c/ zmiany uchwały z dn.24.03.2011r. nr V/34/11 dot. uchwalenia Gminnego Programu 
    Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  
    Narkomanii na 2011r. 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni (13 osób). 
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d/ przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami sołectwa Jeziory Wysokie 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali  radni jednogłośnie .  (13 osób) 
 
O godz. 1205 salę obrad opuścił Wójt. 
 
10 . Wnioski i interpelacje  radnych. 
 
Z. Bednarski – Rada Sołecka Koła zwróciła się o przyznanie drewna do świetlicy w Kole. 
Pismo złożyli 12.04.2011r.  i do tej pory nie zajęto stanowiska, proszą o odpowiedź. 
 
Z-ca Wójta  poinformował, że każde pismo wpływające do urzędu podlega k.p.a. i  odpowiedź 
będzie udzielona w nieprzekraczalnym terminie.  
 
B. Bawtro wnioskuje o skierowanie pisma do jednostki nadrzędnej WZIR o udrożnienie cieków 
rzeki Ilny ( Janiszowice – Mielno). 
WZIR  dał odpowiedź negatywną ponieważ nie mają środków. 
Rzeka Ilna jest jedynym ciekiem, który odprowadza wodę od Marianki w kierunku Zasiek, do 
Nysy. z jednej strony jest ograniczona wałem Nysy, a z drugiej strony górotworem 
pozostawionym po lodowcu. To jest niecka , środkiem której płynie rzeka Ilna.  Jeżeli jest 
zatkana to wszystko rozlewa się na okolice. 
We wniosku napisać, że jeżeli właścicieli gospodarstw będących na tym terenie obliguje się do 
płacenia podatków to organ samorządowy musi im umożliwić funkcjonowanie na tym terenie, by 
mogli osiągać dochody i z tych dochodów płacić podatki.  Nie należy do ich kompetencji 
czyszczenie cieku tylko do zadań Wojewódzkiego Zarządu Melioracji. 
U Wójta jest złożona dokumentacja fotograficzna jak to wyglądało na wiosnę i jesienią . Jeżeli 
będą potrzebne petycje użytkowników tych terenów,  to może się tym zająć i takie pismo może 
dostarczyć. Prosi o skierowanie takiego pisma do w/w instytucji.   
 
Przewodnicząca Rady otrzymała na piśmie interpelację radnej J. Falkiewicz dot. koszy na 
śmieci w Datyniu. 
Interpelacja została odczytana i przekazana  dla Z-cy Wójta. 
 
M. Tracz – wnioskuje o udzielenie informacji odnośnie wykonywania usług przez małżonków 
radnych na rzecz Urzędu Gminy. Podał przykład p. M. Maszkowskiego. 
 
T. Kowalczuk  - spytał czy jest możliwość  zorganizowania akcji zbierania odpadów 
wielkogabarytowych  i ile by to kosztowało. 
Chodzi o firmę Ekorecykling działającą w Brożku. 
 
Przewodnicząca Rady  przypomniała, że na to nie ma zaplanowanych środków w budżecie. 
 
Z-ca Wójta uważa, że nikt nie określi kwoty ponieważ nie wiadomo ile będzie tych śmieci, przez 
ile dni muszą to zwozić. Później muszą to gdzieś wywieźć. 
 
Przewodnicząca Rady  - może trzeba zaproponować mieszkańcom by oni płacili za wywożenie 
tych śmieci. 
 
T. Kowalczuk zadał pytanie  czy  jest możliwość dopasowania godzin jazdy dodatkowego 
autobusu  tak, by nie dublować go z autobusem PKS. 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że  takie były ustalenia z PKS, jeżeli będzie potrzeba zmiany 
godzin to w trakcie funkcjonowania  można je zmienić. 
 
11. Wolne wnioski.    

M. Jurkowski sołtys Datynia spytał czy po Datyniu będzie rozprowadzana woda. 
Z-ca Wójta odpowiedział, ze nie, będzie doprowadzona bezpośrednio do istniejącej sieci. 
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Sołtys Janiszowic p. L. Geisler  spytał  czy można przeznaczyć jeden kontener do Janiszowic. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że  należy sprawdzić w jakim jest stanie  i pomyśleć o tym. 

T. Kowalczuk  

-  na końcu chodnika przy budynku p. M.  Lecyk zrobiła się niecka, którą należy zlikwidować, 

-  na ul. Wolności, gdzie był składowany piasek należy uporządkować gruz, 

-  na ul. Wolności  droga gminna porośnięta jest chwastami, 

-  należy zwrócić uwagę osobie nadzorującej prace interwencyjne, by nie  robili przy drogach 
   powiatowych tylko gminnych. 
 
B. Bawtro – należy zwrócić uwagę Policji, ze ok. godz. 16 przez Brody przejeżdżają wycieczki 
Niemców na motocyklach, jadą  bardzo szybko czym stwarzają zagrożenie dla ludzi. 
 

11. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
O godz. 1240  Przewodnicząca Rady p. Jadwiga Łanicka zamknęła obrady VI Sesji Rady 
Gminy Brody. 
 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

 


